
Protokół 

z obrad III Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 17 grudnia 2018 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

5. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

6. Prawnik – Konrad Wypych 

7. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

8. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

9. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

10. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski. Powitał 

Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników Referatów 

Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Sołtysów oraz media i wszystkich 

obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w punkcie 16a, chciałbym wprowadzić 

dodatkowy punkt, a mianowicie, „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 246/XXXVIII/2017 

Rady Gminy Gostynin z dnia 18 grudnia 2017r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gostynin”. 

Sprawę konieczności wprowadzenia tej uchwały omawialiśmy na komisjach, jeżeli będzie potrzeba 

w trakcie omawiania tego punktu, Pani Skarbnik powie, dlaczego potrzebujemy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej jeszcze w tym roku. 

 

Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 14 głosami za. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 14 głosami za 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła jedną interpelacje: 

1. Mam zapytanie do Pana Wójta, czy podczas takich niebezpiecznych warunków jakie są teraz, 

czyli jest ślizgawka na drogach gruntowych będzie można posypać to piaskiem? 

 

 



Radny Stanisław Wasiński zgłosił jedną interpelacje:  

1. Panie Wójcie, na pewno nie pora jest na równanie dróg w tej chwili, ale już zgłaszam, bo jest 

straszna droga między Strzałkami, a Kozicami, tam jeździła ta maszyna do kopania buraków, jest 

tak rozwalona ta droga że nie idzie przejechać. A jakby to trochę puściło, to żeby równiarkę puścić 

tam. 

 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła jedną interpelacje:  

1. Ja jeszcze mam pytanie w związku z tą sytuacją, która była na ostatni sesji z wodą, dotycząca 

jakości woda w Stanisławowie Skrzańskim, czy ta woda jest już naprawdę dobra jakościowo? Czy 

można pić, ponieważ są różne wersje, mieszkańcy jeszcze dziś rano wydzwaniali do mnie, żebym 

poruszyła ten temat, bo leci brunatna woda, także prosiłabym o wyśnienie. Ja wiem, że czekacie 

Państwo na sanepid i bardzo proszę dla mieszkańców konkretną odpowiedź. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Radna Ewa Michalska: mam pytanie do Pana, Panie Wójcie, bo Pan przeczytał, że był na spotkaniu 

dotyczącym gazu? Czy ogólnie może nam Pan powiedzieć coś więcej? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: to chodziło o główną nitkę, jeśli chodzi o gaz system, który 

zajmuje się głównie przesyłem gazu dużych ilości. Na istniejącej obecnie nitce, która przebiega 

przez naszą gminę pięćsetce, będzie budowana kolejna nitka równolegle tysiąc, która zapewni 

większe dostawy gazu i jak gdyby w przyszłości kiedyś ona ma być realizowana na przełomie lat 

2022-2023, a w tej chwili to jest proces przygotowawczy generalnie tej inwestycji. Natomiast jeśli 

chodzi o dalszą dystrybucję, to już nie ta spółka, bo to już zupełnie inne spółki dystrybucyjnie się 

tym zajmuje. Natomiast to, że powstanie nitka o tak dużej przepustowości stwarza możliwości, ze 

może dystrybutorzy szybciej się u nas znajdą w przyszłości. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ja tylko dodam, że jest to najdłuższy odcinek projektowany, jeżeli 

chodzi o zakres gminy naszej tj. 19km. 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

 

- przedstawienie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin 

ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeżeli jest taka potrzeba, to oczywiście postaram się pokrótce 

omówić Wieloletnia Prognozę Finansową Gminy Gostynin na lata 2019-2028. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: myślę, że mamy na tej sesji gości więc myślę, że w kilku zdaniach 

wymaga wyjaśnienia. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeśli chodzi o Wieloletnia Prognozę Finansową Gminy Gostynin, 

została ona opracowana na lata 2019-2028, to wynika z prognozy kwoty długu na okres 

zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia zobowiązań. Przy opracowaniu WPF opieraliśmy się 

na założeniach przyjętych przez Radę Ministrów dotyczących rozwoju gospodarczego Polski 

stanowiących podstawę do opracowania „Wieloletniego Planu Finansowego Państwa na lata 2018-

2021” oraz posłużyliśmy się również wytycznymi Ministra Finansów dotyczących wytycznych 

stosowania jednolitych wskaźników makroekonomicznych będących podstawą szacowania skutków 

finansowych projektowanych ustaw. Przyjmując założenia oczywiście do WPF głównie opieramy 

się na danych historycznych osiąganych w zakresie poszczególnych źródeł dochodów i kategorii 

wydatków w naszej gminie przyjmując za punkt odniesienia wartości faktycznie wykonane w latach 

poprzednich, jak również zaplanowane do wykonania w roku 2018. Dochody i wydatki oraz 

przychody i rozchody zostały przyjęte w WPF w wartościach zgodnych z uchwała budżetową. Będę 



jednocześnie omawiała i projekt budżetu na rok 2019 i WPF bo to niewątpliwie jest ze sobą spójne. 

Jeśli chodzi o stronę dochodową, to zaplanowano dochody w wysokości 44.830tys. zł, z czego 

kwota ta stanowi tylko dochody bieżące. W WPF na rok 2019, jak również na kolejne lata nie 

prognozowano dochodów z tytułu majątku, ponieważ dokonaliśmy analizy na lokalnym rynku 

nieruchomości, tendencji i tutaj wielkości z tego tytułu majątku, które przeznaczamy jak gdyby do 

sprzedaży w kolejnych altach są niewielkie, dlatego tez nie umieściliśmy ich w WPF, a jeżeli uda 

nam się dokonać sprzedaży, to zostaną one wprowadzone w ciągu roku. Tutaj mam na myśli 

nieruchomości rolne w m. Sałki o pow. 0,12 ha, Łokietnica 0,18 ha, Budy Lucieńskie 0,11 ha, są to 

niewielkie mienia komunalne przeznaczone do sprzedaży, stąd też w WPF na kolejny rok i lata 

następne nie planujemy uzyskiwać wpływów w ramach tej grupy dochodów. Jeśli chodzi o stronę 

dochodową w WPF to oczywiście w horyzoncie najbliższych 4 lat, przyjęto wartości opierające się 

na wskaźnikach makroekonomicznych dotyczących zarówno inflacji średniorocznej planowanej na 

rok 2019 -2,3, 2020-2,3 2021-2,5, 2022-2,5 i realny wzrost PKB uwzględniliśmy tutaj w roku 2019-

3,8, 2020-3,7, 2021-3,6, 2022-3,5. W kolejnych latach założenia tutaj odnośnie inflacji oraz PKB 

przyjęto zgodnie z wytycznymi Ministra Finansów dotyczących założeń makroekonomicznych na 

potrzeby WPF. Jeśli chodzi o prognozowane dochody w WPF to rozpoczęto ich prognozę od 

analizy dotychczasowych trendów i zmian, które w ostatnich latach nastąpiły. Skupiono się głównie 

na źródłach, które generują największe źródła i wpływy  do budżetu. Przyjęto do budżetu na rok 

2019 informacje i dane z dochodów podane przez Ministra Finansów dotyczące poszczególnych 

kwot subwencji jak również kwot wpływów z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, 

ustalone przez Wojewodę Mazowieckiego kwoty dotacji na zadania zarówno z zakresu 

administracji rządowej, jak i zadania własne i dochody związane z realizacją zadań. Przyjęto 

szacunkowe kwoty dochodów własnych z podatków i opłat lokalnych tutaj na poziomie roku 2018, 

gdyż stawki te zostały przyjęte w wartościach niezmienionych. Strona dochodowa nie zrównała 

zapotrzebowania na wydatki w naszym budżecie. Wydatki zaplanowaliśmy w budżecie na rok 2019 

w wysokości 51.230tys.zł, co oznacza, że różnica między dochodami, a wydatkami stanowi deficyt 

budżetu. Deficyt na rok 2019 planujemy w wartości 6.400tys. zł i planujemy go do pokrycia w 

kredytach. Przychody łączne w rok 2019 zaplanowano na poziomie 7.570tys. zł oraz łączną kwotę 

rozchodów, tj. na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 1.170tys. zł. 

Jeśli chodzi o dług gminy Gostynin zaplanowany w WPF, to kształtuje on się w następnych latach 

następująco na rok 2019 planujemy dług gminy w wysokości 12.257.901,34zł, rok 2020-

11.057.901,34zł, rok 2021-9.857.901,34zł, i w kolejnych latach ten dług do roku 2028 osiąga 

wartość 0zł, w tym, roku planujemy spłatę kwoty długu do wartości zrównoważenia budżetu, w 

każdym roku kolejnym, wartość długu maleje o spłatę długu, wygenerowaną z nadwyżek 

operacyjnych z budżetu. W tym roku i w roku 2020 planujemy budżety deficytowe, natomiast w 

latach kolejnych planujemy budżety nadwyżkowe. Takie by tą wygenerowaną, wypracowaną 

nadwyżką budżetową pokrywać zaciągnięty dług. Tutaj jeśli chodzi o indywidualny wskaźnik 

zadłużenia Gminy Gostynin na rok 2019 osiąga on wartość 2,92, przy maksymalnym 9,50. Także 

jest to wskaźnik, który kształtuje się poniżej dopuszczalnego wskaźnika poziomu określonego w 

ww. przepisie art. 243 o finansach publicznych. Należy również pamiętać, że kwota tego długu 

zaplanowana w WPF ulegnie zmianie, tj. zmniejszeniu ponieważ dług Gminy Gostynin już w roku 

2018 ulegnie zmniejszeniu, będziemy w późniejszym etapie procedować uchwałę w sprawie WPF 

na rok 2018-2028 i tam już zmniejszamy o 1.036tys. zł w związku z mniejszymi zaciągniętymi 

kredytami na ten rok, co przedkłada się na kwotę długu na kolejne lata. Jeśli chodzi o WPF, to 

niewątpliwie ona wiąże się z przedsięwzięciami wieloletnimi zaplanowanymi do realizacji w latach 

kolejnych i tutaj przedsięwzięcie, które jest zaplanowane do realizacji w roku 2019, a w zasadzie 

jego kontynuacja, tj. przedsięwzięcie dotyczące „Budowy budynku Urzędu Gminy wraz z budową 

infrastruktury towarzyszącej w m. Gostynin”, na ten cel w roku 2019 przeznaczyliśmy środki w 

wysokości 3.740tys. zł. Kolejne przedsięwzięcie wieloletnie, które jest ujęte w WPF, dotyczy 

kontynuacji zadania dotyczącego „Przebudowy budynku świetlicy wiejskiej w Leśniewicach, to są 

łączne nakłady finansowe na rok 2019 przewidzieliśmy w wartości 50tys. zł. Kolejne 

przedsięwzięcie wieloletnie, to „Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Gorzewo, ul. Kruk” i tutaj 



łączne nakłady finansowe na rok 2019 planujemy w wartości 25tys. zł. I ostatnie przedsięwzięcie 

zaplanowane do realizacji w roku 2019 tj. „Opracowanie dokumentacji projektowej budynków 

socjalnych wielorodzinnych w m. Sokołów” i na ten cel w roku 2019 przeznaczamy 150tys. zł. Jeśli 

chodzi o budżet roku 2019 to tutaj deficyt 6.400tys. zł. Tylko 2mln zł środków własnych udało się 

wygospodarować z dochodów bieżących na zadania inwestycyjne. Ale niska kwota długu pozwala 

nam się wspierać zewnętrznymi źródłami finansowania, stąd też w budżecie ponad 8.400tys. zł 

wydatków na zadania o charakterze majątkowym, które pokrótce za chwileczkę omówi nam Pan 

Wójt, więc nie będę skupiała się na wydatkach majątkowych. Powiem tylko o tych zadaniach o 

charakterze bieżącym, które są niezwykle ważne i każde zadania zaplanowane w projekcie budżetu 

służą rozwojowi i poprawie jakości życia mieszkańców na terenie naszej gminy, są one 

niewątpliwie również ważne jak wydatki o charakterze majątkowym, które jak gdyby też zasilają 

nasze mienie komunalne. Jeśli chodzi o zadania, takie, które generują największe źródła wydatków 

w naszym budżecie to Państwo doskonale wiecie, o tym też bardzo szczegółowo mówiliśmy na 

wszystkich komisjach Rady, to są wydatki związane z oświatą i wychowaniem ponad 18.515tys. zł, 

są to wydatki związane z oświatą, natomiast subwencja oświatowa, którą dostajemy od rządu 

wynosi 9.230tys. zł, stąd też prawie 50% własnych środków musimy przeznaczać na finansowanie 

oświaty i wychowania. Kolejnym też takim dużym źródłem i kategorią wydatków naszym budżecie 

jest pomoc społeczna, rodzina, tutaj ponad 1.600tys. zł własnych środków dokładamy do zadań 

związanych właśnie z realizacją zadań związanych z pomocą społeczną. Przeznaczyliśmy w 

budżecie znaczne środki na dotacje celowe realizowane za pomocą jednostek sektora i finansów 

publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych. 25tys. zł na zadania związane z 

przedsięwzięciami rozwijającymi prospołeczne postawy wśród dzieci i młodzieży w sytuacjach 

zagrożenia życia i zdrowia poprzez podniesienie poziomu wiedzy z zakresu udzielania pierwszej 

pomocy, tutaj mam na myśli zorganizowania letniego obozu dla dzieci i młodzieży rekrutującej się 

w szczególności z Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych na ten cel przeznaczamy 25tys. zł. 50tys. 

zł przeznaczamy na dotacje celowe związane z ochroną przeciwpożarową, tutaj planujemy 

doposażenie naszych jednostek, zakup sprzętu specjalistycznego, zakup odzieży ochronnej osobistej 

strażaka w celu poprawienia gotowości bojowej, jak również różnych drobnych remontów strażnic, 

na ten cel w budżecie wygospodarowaliśmy 50tys. zł. Jeśli chodzi o zadania związane z 

rozwijaniem prawidłowych postaw społecznych u dzieci i młodzieży oraz zagospodarowanie 

wolnego czasu w zakresie przeciwdziałania patologiom społecznym, to na zadania związane z 

programami profilaktycznymi dotyczącymi narkomanii przeznaczamy kwotę 20tys. zł, natomiast 

przeciwdziałaniom patologiom społecznym związanych z alkoholizmem oraz przemocą 

przeznaczamy kwotę 70tys. zł. W budżecie zabezpieczyliśmy również środki na zajęcia, zadania 

związane z popularyzacją folkloru i kultywowanie tradycji tutaj ze szczególnym uwzględnieniem 

nauki tańca i pieśni ludowych skierowanych w szczególności do dzieci i młodzieży, wiemy, że na 

naszym terenie funkcjonują Stowarzyszenia, które kultywują i pielęgnują tradycję nauki tańca, stąd 

też na ten cel w budżecie zabezpieczyliśmy kwotę 80tys. zł, tj. na poziomie roku 2018. Nowym 

zadaniem, które znalazło się w budżecie jest zadanie dotyczące wspierania przedsięwzięć mające na 

celu niskonakładowe, niekomercyjne publikacje, czy to książek, czy wydawnictw, katalogów, 

nagrań fonograficznych promujących kulturę i sztukę i na ten cel w budżecie zabezpieczyliśmy 

kwotę 10tys. zł. Wychodząc również naprzeciw oczekiwaniom naszych mieszkańców, aktywnie 

działających kobiet i nie tylko kobiet, też w myśl ustawy, która weszła 9 listopada 2018 otworzenie 

Kół Gospodyń Wiejskich, tutaj rząd na ten cel przeznaczył środki na dofinansowanie tych że 

Stowarzyszeń w wysokości od 3 do 5tys. zł, my również wychodząc naprzeciw oczekiwaniom, 

zabezpieczyliśmy w nowym budżecie na rok 2019, 20tys. zł na zadania związane z wspieraniem 

wydarzeń integrujących środowisko kobiet, pielęgnujących polskość oraz podnoszących 

świadomość obywatelską i kulturową, także powstające na terenie gminy, czy już istniejące 

stowarzyszenia Kół Gospodyń Wiejskich, będą również mogły się ubiegać o dotacje celowe z 

budżetu Gminy Gostynin. I w tym zakresie będziemy sukcesywnie ogłaszać otwarte konkursy ofert. 

Jeśli chodzi o budżet to też znalazły się w nim zadania związane z kulturą i sportem na ten cel 

przeznaczyliśmy większe środki niż w roku 2018, proponujemy kwotę 100tys. zł na dotacje celowe 



związane właśnie z upowszechnianiem kultury fizycznej i sportu oraz podnoszenie sprawności 

fizycznej dzieci i młodzieży oraz dorosłych mieszańców gminy. Na terenie gminy funkcjonuje 

bardzo dużo kół sportowych, cieszących się dużą popularnością, rozwijających różne dyscypliny 

sportu, stąd też przeznaczyliśmy zwiększone środki na ten cel. Budżet gminy to również inne 

drobne zadania o charakterze bieżącym, ale bardzo ważne, w budżecie znalazły się środki na 

zadania związane z usuwaniem i unieszkodliwianiem azbestu na terenie Gminy Gostynin. Są 

zadania o charakterze również ochrony form przyrody, pomników przyrody, na ten cel ponad 40tys. 

zł w budżecie w roku 2019 planujemy przeznaczyć, dotyczące zarówno i prac pielęgnacyjnych na 

naszych drzewostanach, oznaczenia pomników przyrody i jeszcze innych zadań związanych 

właśnie z realizacją tych zadań dotyczących i inwentaryzacji tych pomników i przeprowadzenia 

szeregu prac pielęgnacyjnych, które są jak gdyby niezbędne. Zabezpieczyliśmy również środki na 

wyławianie bezdomnych psów z terenu gminy. Tutaj szereg działań podejmujemy, by te wydatki 

bieżące w budżetach kolejnych lat nie ulegały zwiększeniu po to, żeby generować jak największe te 

nasze nadwyżki operacyjne, które możemy przeznaczać na wydatki o charakterze majątkowym, bo 

one budują tez naszą infrastrukturę, nasze mienie i to jest też niezwykle ważne, jeśli chodzi o budżet 

gminy. Tak jak powiedziałam, bardzo ambitnie podeszliśmy do projektowania tego budżetu prawie 

15% wydatków wygospodarowaliśmy na zadania o charakterze majątkowym, nie mniej jednak jest 

to bardzo trudne zawsze zadanie, Państwo wiecie, ponieważ, tak jak wspomniałam wcześniej, ze 

wydatki bieżące, różnica między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi wynosi tylko 2mln 

zł., to są środki, które przeznaczamy na inwestycje z dochodów całych gminy, jeśli chodzi o 

dochody własne. Gmina jest też członkiem wielu stowarzyszeń, też na ten cel zaplanowaliśmy 

wydatki o charakterze bieżącym, składki członkowskie, gmina należy do Związku Gmin Regionu 

Płockiego, Związku gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, Stowarzyszenia Gmin 

Turystycznych Pojezierza Gostynińskiego, Stowarzyszenia Lokalnego Aktywni Razem, także te 

wszystkie wydatki również znalazły się w projekcie budżetu na rok 2019. To tyle z mojej strony, 

tutaj pewnie Pan Wójt przedstawi zadania inwestycyjne, w tym momencie, ponieważ WPF i budżet 

to niewątpliwie, jeden wspólny dokument, z tym, że WPF obejmuje budżety na kolejnych 9 lat. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tytułem uzupełnienia, tak jak już Pani Skarbnik wspomniała, mamy 

dość wysoki wskaźnik, jeśli chodzi o plany nasze inwestycyjne na rok 2019, tj. na poziomie 

8.400tys. zł, z czego kilka zadań jest ujętych w WPF, a pozostałe zadania są ujęte, jako zadania 

jednoroczne do realizacji w roku 2019. To jest też na poziomie 4.371tys. zł, z czego 2.240tys. zł 

planujemy przeznaczyć na zadania z zakresu gospodarki wodno-ściekowej, gdzie głównym 

zadaniem to jest oczywiście „Przebudowa i rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. Lucień” , 

ponadto w dziale 600 planujemy wydatki na poziomie 1.839tys. zł na budownictwo drogowe. 

(Radny Mirosław Nowacki wyszedł z sali posiedzenia) 

Paleta zadań proponowanych, skierowanych do Państwa w dniu 15 listopada obejmuje już 

konkretne zadania, są to zadania jak gdyby przeniesione z roku 2018, gdzie w 2018 roku 

ponieśliśmy na przygotowanie tych inwestycji określone koszty, tu chodzi o przygotowanie map, 

chodzi o pomiary geodezyjne, wykonanie projektów, stąd propozycja nasza, tutaj Urzędu, referatów, 

moja, jako Wójta, była, żeby te konkretne wskazania, które są przygotowane i bardzo łatwe do 

realizacji w roku 2019, bo praktycznie z początkiem roku możemy uruchomić całą procedurę 

przetargową i tym razem te zadania drogowe, które mamy tutaj przyjęte w tej propozycji, jesteśmy 

w stanie zrealizować w pierwszej połowie roku, by do końca czerwca, lipca mieć czas spokojnie, 

żeby nie wchodzić tam w głęboką jesień, bo wiadomo, że te warunki później się pogarszają. Stąd 

takie propozycje. Natomiast jeżeli chodzi o inne propozycje drogowe, tak jak wspomniałem, 

Państwu na komisjach, planujemy takie spotkania odbyć w miesiącu styczniu, gdzie proponuje 

Wysokiej Radzie przygotowanie całego zestawu inwestycji, przede wszystkim drogowych, ja nie 

mówię tez tylko drogowych, ale i innych, ale przede wszystkim drogowych, one są najbardziej 

newralgiczne, na całą naszą najbliższą kadencję, czyli na 5 lat, żeby to z góry zaplanować, dłuższe 

odcinki, zawsze jestem tego zdania, żeby w danym roku, za określoną kwotę zrobić 4-5 odcinków 

dłuższych, niż dzielić to powiedzmy na 15 odcinków. Sukcesywnie idąc w kolejnych latach na inne 

sołectwa, bo też jestem tego zdania, ja oczywiście staram się być Wójtem dla całej gminy, dla 



wszystkich sołectw i swoje wyzwanie rozumiem, ze trzeba do każdego sołectwa z inwestycją jakąś 

tam w danej perspektywie czasowej dotrzeć. I takie są nasze plany. Te które proponujemy na rok 

2019, tak jak mówiłem, wynikają z faktu, ze to są inwestycje już konkretnie przygotowane, łatwe 

do realizacji i w krótkim terminie. W dziale 700 planujemy wydatki na poziomie 182tys.zł, to są 

również zadania jeśli chodzi o gospodarkę mieszkaniową i doposażenie placów. Potem w dziale 

750, 20tys. zł na zakup sprzętu komputerowego, chodzi o zakup do Urzędu sprzętu 

komputerowego. Potem większość zadań z funduszu sołeckiego, w dziale 921, to jest kwota 

47.814zł oraz w dziale 926 tutaj też jest infrastruktura sportowa, remont boisk w ramach funduszy 

sołeckich, czyli są to propozycje zgłoszone przez zebrania wiejskie, uchwalone, jest to wola 

mieszkańców, szanujemy ją, doceniamy, są to wnioski, które były składane przez sołectwa i ich 

mieszkańców na poziomie 42.016zł. 

(Radny Mirosław Nowacki wrócił na salę posiedzenia). 

Łącznie zadania inwestycyjne jednoroczne na rok 2019, to jest kwota 4.371.802zł 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja jeszcze tylko celem uzupełnienia, bo zapomniałam, w budżecie 

znalazły się również środki na pomoc zdrowotną, nie w formie dotacji celowej, bo wcześniej 

realizowaliśmy wspólnie z Gminą Miasta Gostynina projekt dotyczący szczepień przeciwko raka 

szyjki macicy dla dziewcząt w wieku gimnazjalnym, w tym roku będziemy realizować go sami, bez 

partnera i na ten cel też zabezpieczyliśmy 50tys. zł, takie środki w budżecie się znajdują. A tak jak 

Pan Wójt wspomniał, w budżecie są też wyodrębnione środki na realizację zadań z zakresu fundusz 

sołeckiego i stanowią one w naszym budżecie kwotę ponad 877tys. zł 

 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski poprosił o odczytanie 

Przewodniczących poszczególnych komisji wypracowanych wniosków i opinii dotyczących 

projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

1. Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariola Dan-Liberadzka odczytała opinię 

pozytywną do projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, 

która stanowi załącznik do protokołu. 

2. Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych Mariola Dan-Liberadzka odczytała opinię pozytywną do projektu uchwały w 

sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Roman Murawski odczytał opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Nowacki odczytał opinię pozytywną do projektu 

uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik 

do protokołu. 

5. Przewodnicząca Komisji Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony 

Przeciwpożarowej Jolanta Sulma odczytała opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa odczytała uchwałę Nr Pł.418.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie: opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gostynin.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

brak dyskusji. 

 

- głosowanie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 



Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin po zmianach. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 22/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały 

Budżetowej Gminy Gostynin na rok 2019.  

 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: uchwała była omówiona wraz z 

uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski poprosił o odczytanie 

Przewodniczących poszczególnych komisji wypracowanych wniosków i opinii dotyczących 

projektu budżetu Gminy Gostynin na 2019 r. 

1. Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych Mariola Dan-Liberadzka odczytała opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu 

Gminy Gostynin na 2019 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

2. Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariola Dan-Liberadzka odczytała opinię 

negatywną w sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2019 rok, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wniosek: 

„Komisja wnioskuje o dokonanie zmian w projekcie budżetu na 2019 rok w zakresie inwestycji: 

 zdjęcie kwot z zadania inwestycyjnego pt.: 
1. 63 000zł -przebudowa drogi gminnej w. m. Gorzewo, 

2. 170 000zł – przebudowa drogi gminnej w. m. Halinów, 

3. 150 000zł -przebudowa drogi gminnej w. m. Jastrzębia, 

4. 180 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Klusek, 

5. 200 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Krzywie, 

6. 200 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Lipa, 

7. 220 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Legarda- Podgórze, 

8. 160 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Leśniewice, 

9. 80 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Marianów Sierakowski, 

10. 50 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Osiny, 

11. 80 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Rybne, 

12. 50 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Wrząca, 

13. 170 000zł - przebudowa drogi gminnej w. m. Zaborów Stary, 

14. 60 000zł – przebudowa obiektu mostowego na drodze gminnej w. m. Osada-Brzozówka,  

(załącznik do projektu uchwały budżetowej na rok 2019), wydatki na zadania inwestycyjne nie 

objęte wykazem przedsięwzięć do WPF poz. od 5 do 17 oraz poz. 19 dział 600 rozdział 60016  

i wprowadzenie zadań inwestycyjnych do działu 600 rozdział 60016 pod nazwą: 
1. 183 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Gorzewo, 

2. 143 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Leśniewice, 

3. 40 000 zł -  przebudowa drogi gminnej w m. Marianów Sierakowski, 

4. 183 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Stefanów 

5. 183 300 zł -  przebudowa drogi gminnej w m. Legarda-Podgórze, 

6. 150 000 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Halinów, 

7. 183 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Budy Lucieńskie, 

8. 83 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Rębów, 



9. 183 300 zł -  przebudowa drogi gminnej w m. Helenów, 

10. 183 300 zł - przebudowa drogi gminnej w m. Dąbrówka, 

11. 123 300 zł – przebudowa drogi gminnej w m. Jastrzębia, 

oraz wprowadzenie zadań inwestycyjnych do działu 700 rozdział 70005 pod nazwą: 
1. 33 300zł – termomodernizacja budynku świetlicy wiejskiej w m. Skrzany (budynek w użyczeniu 

gminy) 

oraz wprowadzenie zadań inwestycyjnych do działu 926 rozdział 92601 pod nazwą: 
1. 100 000 zł – przebudowa boiska sportowego przy szkole w m. Białotarsk  

2. 60 000 zł – budowa boiska sportowego przy szkole w m. Sokołów”. 

3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Roman Murawski odczytał opinię negatywną w sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2019 

rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

Wniosek został postawiony, taki sam jak wypracowała Komisja Budżetu i Finansów i został 

zaopiniowany pozytywnie. 

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Nowacki odczytał opinię negatywną w sprawie 

projektu budżetu Gminy Gostynin na 2019 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

5. Przewodnicząca Komisji Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony 

Przeciwpożarowej Jolanta Sulma odczytała opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu Gminy 

Gostynin na 2019 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa odczytała uchwałę Nr Pł.419.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie: opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały budżetowej i deficycie na 2019 rok.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Wójta w sprawie opinii komisji Rady, 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, oczywiście wnioski 

jednobrzmiące dwóch Komisji, czyli Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i Finansów poddaliśmy 

głębokiej analizie, dotyczą one głównie zadań z zakresu budownictwa drogowego, z propozycji, 

które my przedstawiliśmy do projektu budżetu na rok 2019, część tutaj Komisje proponują zdjąć, 

część jest zbieżnych, oczywiście, które Państwo proponujecie, nie mniej jednak to są odcinki 

wydłużone, które ja jak omawiając budżet uzasadniałem, dlaczego my proponujemy takie kwoty, 

takie konkretne wskazania odcinków, bo to są odcinki, które są przygotowane i bardzo łatwe i 

szybkie do realizacji. To co Państw proponujecie te zmiany, wydłużą proces przygotowania 

inwestycji, wymagają dodatkowych nakładów, dodatkowych map, dodatkowych projektów, 

zgłoszeń, więc stąd jak gdyby nasza propozycja, żeby pozostawić do realizacji te zaproponowane. 

Moja opinia, nasza opinia Urzędu jest taka, żeby tych zmian nie dokonywać, zrealizować te 

zadania, które proponujemy w projekcie budżetu, przedłożonym 15 listopada, w tym zakresie. 

Natomiast jeżeli chodzi o nowe zadania z zakresu inwestycji drogowych i nie tylko drogowych, tak 

jak wspomniałem przy omawianiu budżetu, usiądźmy wraz z początkiem roku 2019 pełnym 

składem Rady, przygotujmy plan inwestycyjny na całą kadencję, tym razem mamy kadencję 5 

letnią, więc dłuższą, uważam, że jest szansa na to, żeby przygotować ten plan inwestycyjny bardziej 

rzeczowo, bardziej realnie z takimi zaplanowanymi dłuższymi odcinkami. Wprowadzacie Państwo 

też trzy nowe zadania, proponujecie Państwo wprowadzenie nowych zadań, my oczywiście nie 

uchylamy się, że termomodernizacja budynku świetlicy wiejskiej w Skrzanach jest potrzebna, jest 

to budynek w użyczeniu, jak najbardziej jest to zasadne i potrzebne. Na ten moment, gdy 

przygotowywaliśmy projekt budżetu na rok 2019, nie było programów, naboru na tego typu 

zadania, gdy one się pojawią spróbujemy Państwu wtedy przedstawić, na ten moment nie widzę 

wprowadzać to zadanie w zakresie 33.300zł. Gdy tylko pojawi się jakiś nabór na środki zewnętrzne 

oczywiście nad tym się pochylimy i wtedy w stosownym czasie Państwu zaproponujemy stosowne 

zmiany. Jeżeli chodzi o przebudowę boiska sportowego przy szkole w Białotarsku, tutaj 



proponujecie Państwo kwotę 100tys. zł, my też mamy pełną świadomość, ze całe, a szczególnie 

bieżnia wymaga odnowienia, chodzi przede wszystkim o naprawianie ubytków nawierzchni i 

wymalowanie nowych linii, które już się w wyniku eksploatacji, bo to boisko już ma ponad 10 lat, 

wymaga namalowania. Proponujemy póki co tą kosmetykę zrobić z bieżącego utrzymania, a 

przebudowę zaplanować z jakimś wyprzedzeniem, to wymaga opracowania już konkretnej 

dokumentacji w tym zakresie. Jeżeli chodzi o boisko sportowe przy szkole w Sokołowie, też 

oczywiście nie podważamy, że boisko jest potrzebne przy każdej szkole, gdzie szkoła funkcjonuje i 

wszystkie powinny mieć jednakowe warunki, ale z naszej wiedzy, wiemy, że uczniowski klub 

sportowy uzyskał już dotację ze Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Aktywni Razem na ten 

cel, tą kwotę, którą mają przyznaną, wspólnie z Radą Rodziców wykorzystają zobaczymy jaki 

zakres uda z tych środków wykonać, a wtedy wrócimy do wniosku o rozszerzenie tego zakresu 

budowy boiska sportowego. Na ten moment ja wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

i Finansów, odrzucam w tym brzmieniu, pozostając przy mojej propozycji, którą złożyłem 15 

listopada 2018r. w projekcie budżetu na rok 2019. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: jeżeli można, Szanowni Państwo, w kwestii inwestycji drogowej 

Wrząca. Jak Państwo wiecie, to zadanie planowane było w roku bieżącym, na etapie kiedy zostało 

zrobione wznowienie granic okazało się, że pas drogowy ma szerokość 2m. Udało się uzyskać 

zgodę właścicieli dwóch działek na poszerzenie tej drogi. To poszerzenie miałoby się odbyć na 

zasadzie, że Ci właściciele nieodpłatnie przekażą ten pas, te 153m na rzecz Gminy Gostynin. 

 

- dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: są tu poprawki, jest wniosek z 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i Finansów przegłosujemy tą poprawkę. 

Radna Ewa Michalska: a dyskusji nie przewiduje Pan Przewodniczący? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: zaraz do dyskusji dojdziemy też.  

Radna Ewa Michalska: no bo chyba należałaby się dyskusja nad budżetem dopiero wszystkie 

poprawki. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: proszę bardzo. 

Radna Ewa Michalska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, będę głosowała za 

budżetem, który przygotował Pan Wójt, Gmina, Pani Skarbnik, jest to budżet, który zawiera wiele 

elementów ważnych dla całej gminy, dlatego, że bardzo rozważnie są potraktowane sprawy 

oświaty, GOPS-u, gdzie 70% budżetu to jest właśnie te dwie instytucje, czyli GOPS i oświata, to są 

nasze główne wydatki, jako gminy i w tym znalazły się te pieniążki również, czynnik ludzki, taki 

jak ja to nazywam, czyli potrzeby również na pozostałe, na stowarzyszenia, na kluby sportowe, to 

jest bardzo ważne. No i jeszcze mając na względzie, że będzie budowany budynek, przynajmniej 

będzie zaczęte budowanie budynku, jest to przewidziane i w WPF i również w budżecie na ten rok 

jest to ważny wydatek i również to, że te 2mln zł zostały wygospodarowane na inwestycje. I tak jak 

powiedział i Pan Wójt i pan Wice Wójt, są to zadania, na które są przygotowane dokumenty, które 

po prostu jak najszybciej powinny być zrealizowane, a nie były też zrealizowane w roku 2018 z 

różnych przyczyn technicznych. I tu jak powiedział Pan Wice Wójt np. inwestycja we wsi Wrząca, 

na której mieszkańcy, w związku z tym, że niestety nie udało się wykonać tej nawierzchni 

asfaltowej, to zostało to zadanie przeniesione, ja z resztą proponowałam i szkoda, że wtedy żeśmy 

nie zdecydowali z mojej strony uporu, żeby wrzucić to do WPF, bo wtedy byłoby to zapewnienie 

przez Pana Wójta, że ta inwestycja zostanie zrobiona. Tak jak powiedział Pan Wice Wójt, borykamy 

się z tym, że musimy płacić za drogę, za użyczenie, czy wykup po prostu dróg pod poszerzenia 

dróg. Nasze drogi wyglądają bardzo różnie, bo ktoś powie 2m, to czy gmina nie wiedziała. Tak w 

większości dróg na moim terenie, w moim okręgu tj. 2-3-5m, to była najszersza. Dlatego ważne 

jest, żeby to dla mieszkańców właśnie zrobić, jeżeli mieszkańcy po 3m szerokości przekazują 

bezpłatnie dla Urzędu Gminy, to cały szacunek dla nich, dlatego, że w innym terenie po prostu są 

blokady i ogromne pieniądze, które trzeba.., albo nawet ustalać to z .., i przedłuża czas wykonania 

robót. Również następna droga w m. Rybne, na którą też został przegotowany projekt i mieszkańcy 

liczyli na to, czekali tyle lat, ona już została wcześniej przygotowana z funduszu sołeckiego, z 



bieżącego utrzymania została utwardzona i został zrobiony asfalt. To są akurat zadania moje, myślę, 

że pozostałe zadania też Wójt miał na względzie to, że po prostu zostały przygotowane dokumenty. 

Także ja będę głosowała za budżetem, który przedstawił Pan Wójt i Urząd z Panią Skarbnik, 

oczywiście negatywnie wypowiem się co do wniosku, który przedstawiła komisja, nie wiem, Klub, 

Pan Przewodniczący.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja tutaj chcę sprostować słowa koleżanki, budżet jest przygotowany 

naprawdę dobrze, części inwestycyjnej tylko ten wniosek dotyczy. Tak naprawdę pokrywa się 

prawie w połowie ten wniosek, z tym co Pan Wójt przygotował i uważam, że najwyższy czas, żeby 

też pomyśleć o innych tutaj rejonach naszej gminy, ponieważ tak jak tutaj Pan Wójt pięknie 

powiedział, dbamy o wszystkich mieszkańców, więc myślę, że w tej kadencji Pan Wójt zadba 

naprawdę o wszystkich i np. nie będzie takiej sytuacji, że u mojej poprzedniczki, która przed 

chwileczką się tak pięknie wypowiadała i bała się o to, że tutaj w tej chwili większość Radnych, nie 

będzie budynków, będą, ponieważ ten wniosek dotyczył tylko inwestycji drogowych, ponieważ 

koleżanka dostała 975tys. zł w 2018 roku, jest to ogromna kwota, jak na nas tutaj wszystkich 

Radnych, którzy przez te 4 lata siedzieliśmy, zachowywaliśmy się kulturalnie, nie opowiadaliśmy 

bzdur tak jak w tym momencie, że chcemy tutaj, nie pozwolimy Panu Wójtowi budować budynków 

socjalnych, że nie pozwolimy przejąć gruntów pod drogę, pozwalamy. I proszę bzdur nie 

opowiadać, chcemy wniosek, większość postawiła jest demokracja, mamy takie prawo, takie samo 

prawo mamy jak Radni kadencji poprzedniej. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowna Rado, chciałbym się też 

chwileczkę odnieść do tego budżetu. Budżet rzeczywiście jest kontynuacją z roku ubiegłego, ja 

przypomnę, że za tym budżetem głosowała cała Rada, był to budżet kompromisowy w pewnym 

sensie, nie do końca się tu zgodzę z Panią Wiceprzewodniczącą, ponieważ w ubiegłej kadencji, ale 

zawsze chyba, było tak, że w budżecie ujęte były zadania wszystkich jak gdyby części gminy, tym 

razem to co proponuje tutaj grupa Radnych, no usunęła zadania części Radnych wstawiając tylko 

swoje, nie było takiej sytuacji, ja nie chcę dzisiaj już szczegółowo tutaj cytować. Mam też taką 

nadzieję, bo czas dla gminy jest trudny, jest właśnie brak budynku, jest potrzeba szukania źródeł 

finansowania zadań inwestycyjnych, bo tych pieniędzy nie ma za dużo. Rzeczywiście potrzebna jest 

zgoda. Ja mam taką nadzieję, bo czasu nie było dużo, żeby ten budżet analizować, Rada jest nową 

Radą, nie miała czasu, nie składała wniosku do tego budżetu, mam taką nadzieję, że w przyszłości, 

tak jak Pan Wójt powiedział, uda się wypracować jakieś wspólne zdanie i przygotujemy plan 

inwestycyjny rzeczywiście dla całej gminy. Słowa te kieruje w szczególności do Pana 

Przewodniczącego, który powinien łączyć tą Radę i dbać o całokształt gminy, nie tylko o część jak 

gdyby tej gminy. 

Mieszkaniec: ja odnośnie tego odcinka na tej Wrzącej jeszcze. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: w sprawach różnych później 

udzielę głosu, dobrze? 

Radny Marek Balcerzak: ja jeżeli mogę Panie Przewodniczący, jeżeli mieszkańcy, tak mówi Statut, 

jeżeli mieszkańcy chcą się wypowiedzieć, to mogą w każdym punkcie, z wyjątkiem interpelacji. To 

dotyczy drogi omawianej w budżecie. Ja bym prosił, żeby tutaj, Państwo Sołtysi mogli się 

wypowiedzieć w tym punkcie, a nie w sprawach różnych.   

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: może niech się wypowiedzą 

najpierw Państwo Radni. 

Radny Stanisław Wasiński: ja apeluje do Rady odnośnie drogi Strzałki-Lipa. Wiecie, że były 

problemy z tą drogą, ta droga jest przesunięta ponad 2m w inny grunt, co spowodowało, że droga w 

tym momencie wychodzi bez mała na staw, gdzie jest lekki objazd i to grozi naprawdę wypadkowi i 

po prostu uważam, że trzeba by było bynajmniej to skończyć jakoś. Przerobić ten przepust, bo nie 

wiem, kto będzie odpowiadał jak wydarzy się jakikolwiek wypadek, chyba nie Pan Wójt, uważam, 

ze będzie odpowiadała ta część Rady, która w ten sposób podchodzi do sprawy. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: ja bym chciała zauważyć, że jeśli chodzi o inwestycje, które są 

naprawdę pilne, ja tez miałam ogromny problem na wiosnę, gdzie ludzie nie mogli w ogóle 

dojechać do swoich posesji, ale tamta wtedy większość Rady, nie martwiła się o to. Ja bardzo 



apeluję teraz też o te odcinki, które naprawdę były nieprzejezdne, ludzie po 200-300m w kaloszach 

szli do swoich posesji, bo nie mieli jak dojechać, już nie mówię o tym, żeby dojechali samochodem. 

Więc bardzo proszę apelujmy i też o te odcinki i ja właśnie w tym wniosku wstawiłam drogę, która 

też była nieprzejezdna, też był problem, ludzie nie mieli jak przejechać.  

Radna Renata Kędzierska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, ja chciałam zabrać 

głos w sprawie drogi gminnej w m. Krzywie. Ta droga została uwzględniona w budżecie przez Pana 

Wójta i tutaj mieszkańcy są bardzo wdzięczni za to, bo tak jak rozmawiałam wcześniej z 

mieszkańcami wsi Krzywie, to oni twierdzili, że właśnie przez wiele, wiele lat nic u nich się nie 

działo i tutaj bardzo, bardzo są wdzięczni Panu Wójtowi za to, że przez jakiś tam okres powstał 

pewien odcinek drogi i właśnie w 2019 roku ta droga miała być kontynuowana, są przygotowane 

wszystkie potrzebne dokumenty i tutaj właśnie apeluje o to, w imieniu mieszkańców proszę, 

ponieważ jest to taki krótki odcinek drogi, gdzie jest około 14 zabudowań i około 50 mieszkańców 

tam mieszka. Także to nie jest jakiś tam długi odcinek drogi, ale służyłby licznej grupie ludności. 

Także proszę Państwa, apeluję i dziękuję. 

Radny Krzysztof Penkala: ja może odnośnie jeszcze tej sprawy, bo wszyscy się tutaj licytujemy, 

która droga ważniejsza, która mniej ważna. Wszystkie są ważne, bo one służą nam wszystkim, nie 

tylko społeczności jednego sołectwa, ale wielu innym. I odnośnie tych dróg Panie Wójcie, taki 

temat, wszystkie drogi ważne, budżet uchwalamy, Pan dba o całą gminę. Nasza ta słynna droga 

powiatowa łącząca drogę krajową i wojewódzką Osiny-Sokołów, walczymy o to już od lat 

powiedzmy 8-10. W WPF na lata 2019-2028, nie ma ani słowa o współpracy z powiatem, o jakiejś 

próbie przynajmniej wprowadzenia tej drogi do realizacji. A drugi temat tak, zostawiam powiedzmy 

120tys. zł na Jastrzębie, na budowę drogi, z myślą taką, że jeśli by się pojawiła szansa na 

współpracę z powiatem i ewentualnie budowa tej drogi powiatowej byłyby pieniądze, tak jak Pan 

sugerował, przeznaczyć na współpracę z powiatem na budowę, czy przynajmniej opracowanie 

projektu drogi. Drugi temat, dlaczego boisko w Sokołowie? Mi się wydaje, że wszystkie dzieci 

powinny mieć równe szanse, a szkoła w Sokołowie, powiedzmy sobie szczerze od lat jest 

niedoinwestowana. Tutaj może parę słów do kolegi Radnego Marka Balcerzaka, z twojego terenu, 

Marek, też tam chodzą dzieci do szkoły i przez te lata, jak byłeś Radnym nie widziałem żadnego 

działania z twojej strony, które by dotyczyły poprawy tej sytuacji w szkole w Sokołowie.  

Radny Marek Balcerzak: może ja odpowiem, ja zabiegałem bardzo, o tą szkołę, dzięki moim 

chociażby działaniom powstały drzwi nowe, które też tanio nie kosztowały, bo były te metalowe 

stare drzwi. Ale nie będę już teraz omawiał, jakie działania czyniłem, tego typu sprawy 

załatwialiśmy tutaj z Panem Wójtem, z Panią Skarbnik na bieżąco.  

Radny Krzysztof Penkala: a odnośnie sprawy tego boiska? Sprawa poruszana była tyle razy i cisza, 

w żadnym planie tego nie było. 

 Wójt Edmund Zieliński: Panie Przewodnicząc, Wysoka Rado, odnosząc się do kwestii współpracy 

z powiatem, chcę Państwa poinformować, ze w ubiegły piątek spotkałem się z nowym Starostą 

Panem Boruszewskim, wiecie Państwo, że na stanowisku Starosty nastąpiła zmiana. Nasza 

współpraca w poprzedniej kadencji była bardzo owocna, szczególnie rok 2018, bardzo wiele 

odcinków żeśmy wspólnie wykonali i cieszymy się z tego faktu, ponieważ wiemy, że te wykonane 

odcinki na terenie Gminy Gostynin one przede wszystkim służą naszym mieszkańcom, tam nie 

jeżdżą mieszkańcy, powiedzmy Kutna, czy innych miast, a jak już to sporadycznie. Na co dzień 

korzystają nasi mieszkańcy, my oczywiście jesteśmy otwarci na tą współpracę. Starosta 

Matuszewski jeszcze pod koniec kadencji, ale to już po przedłożeniu projektu budżetu wystąpił z 

propozycją współpracy jeśli chodzi o finansowanie współpracy budowy dróg powiatowych, wtedy 

mieliśmy już jakby przyjęte, z takim zamysłem, co tutaj wspominał kolega Radny, że jeżeli tą drogę 

w kierunku Osin, Sokołów-Osiny, uda się powiatowi wprowadzić do budżetu , my jak najbardziej 

jesteśmy otwarci na rozmowę i tak nasze piątkowe spotkanie pod takim hasłem upłynęło. Starosta 

Matuszewski jeszcze wtedy wskazał konkretne odcinki dróg, my odpowiadając na to pismo też 

oczywiście potwierdziliśmy wolę współpracy w tych wskazanych odcinkach, ale też rozszerzając to 

o właśnie m.in. o drogę Sokołów-Osiny, która jak najbardziej uznajemy za zasadną. W pierwszej 

kolejności powinno się zrobić, ten pierwszy odcinek do krzyża, to co mówimy, my rozumiemy o 



czym rozmawiamy drogi powiatowej, a dopiero budować naszej drogi gminnej. I oczywiście wtedy 

zweryfikujemy swoje podejście do budowy tej drogi gminnej, jak gminnej w Jastrzębi, jeżeli powiat 

wprowadzi swoją, tą drogę właśnie do budżetu, jak najbardziej wtedy będziemy rozmawiać. Dajmy 

sobie w tym zakresie czas i jeżeli pojawi się możliwość, że powiat będzie to zadanie kolejne jakieś 

tam przyjmował do realizacji, to my jesteśmy oczywiście otwarci na rozmowę i odpowiednimi 

propozycjami do Państwa jako Rady, jako organu stanowiącego oczywiście wystąpimy. Jeżeli 

chodzi o szkoły, o dbałość o szkoły, to też my staramy się oczywiście o wszystkie szkoły dbać, ja 

sobie też postrzegam za sukces, że w ciągu tych 8 lat, których sprawowałem funkcję Wójta, 

wszystkie 8 szkól udało się utrzymać, żadnej szkoły żeśmy nie zamknęli, ani nie ograniczyli. 

Inwestycje w 5 szkołach poszły bardzo szeroko, jeśli chodzi o termomodernizację, pozyskaliśmy na 

to środki. Sokołów też nie był, że tak powiem pokrzywdzony zupełnie, ponieważ nawet w roku 

2018 poddaliśmy gruntownemu remontowi wszystkie sanitariaty, na terenie całej szkoły, które też 

pochłonęły niemałe pieniądze. Wiemy też doskonale, że w szkole w Sokołowie wymaga renowacji 

elewacja szkoły, bo też bardzo źle ona wygląda. Ja tam przejeżdżam przynajmniej dwa razy 

dziennie i mnie to razi i wiem, że też nad tym musimy się pochylić. Potrzeb jest bardzo dużo. 

Wiecie Państwo doskonale skąd ta rozbieżność między subwencją oświatową, a wydatkami na 

oświatę, skąd ona się tak rozdęła, rozdęła się, ponieważ zdajcie sobie Państwo sprawę, że w 

ostatnich kilku latach powołaliśmy 5 przedszkoli na terenie Gminy Gostynin, gdzie nie było w 

ogóle. Pięć przedszkoli, które początkowo trzy żeśmy powołali ze środków europejskich i było 

fajnie, ale oczywiście projekt się kończy, kwestia potem decyzji, czy zamykamy, ni, no nie 

zamykamy, wręcz właśnie rozszerzyliśmy o kolejne dwa przedszkola. Utrzymaliśmy te trzy 

przedszkola, które były finansowane z budżetu Unii Europejskiej, a jeszcze utworzyliśmy 

dodatkowo kolejne dwa. Nie ograniczając również możliwości w tych pozostałych trzech szkołach, 

w których jeszcze na razie przedszkoli nie ma z uwagi na warunki lokalowe, ale do oddziałów 

przedszkolnych nie zamykamy, że dziecko i młodsze może rodzic, gdy ma taką sytuację, gdy ma 

potrzebę realizowania się w pracy zawodowej, to dziecko wymaga jakiejś tam opieki, jesteśmy na 

to otwarci. I wszystkie oczywiście przedszkola są bezpłatne. Także myślę, że to też, ja liczę, ze 

społeczeństwo to docenia i musi sobie zdawać sprawę, skąd wynikają te nasze trudności, jeśli 

chodzi o znalezienie puli środków na inwestycje. Naprawdę z Panią Skarbnik wiele dyskusji i z 

całym zespołem i finansowym i rozwoju gospodarczego, bo nasze plany i ambicje były dużo, dużo 

większe, no ale oczywiście musimy potem schodzić na ziemię i planować wszystko to co jest realne 

do wykonania. Mamy przed sobą, Szanowni Państwo, Wysoka Rado pięć lat kadencji, naprawdę tak 

jak powiedziałem w styczniu usiądźmy do rozmów, planujmy na te całe pięć lat konkretne zadania i 

opanujmy emocje, w danych kolejnych latach, żeby ten projekt budżetu, który w kolejnym roku 

będę ja przedstawiał w listopadzie, żeby on już był jak gdyby wypracowany, przedyskutowany, 

żeby nie rodził kontrowersji. Ten projekt budżetu, akurat tak jak też ta sytuacja specyficzna i ona się 

powtarza co cztery lata, a teraz będzie się powtarzała co pięć lat, gdzie ustępuje jakiś skład Rady, 

nowa Rada jeszcze nie działa, a Wójt przedstawia projekt budżetu. Te projekty najczęściej są takie 

najbardziej techniczne, bo my wtedy bazujemy rzeczywiście na przygotowanych dokumentacjach, 

oczywiście rozumiejąc potrzeby społeczeństwa, dlatego ten projekt nie był konsultowany, bo 

ustępująca Rada, to już temat się zamykał, nowa Rada jeszcze nie ukonstytuowała się, stąd były to 

takie czysto techniczne.., to jest projekt budżetu bardzo techniczny, taki na miarę tych czasów, a 

otwórzmy sobie dyskusję na kadencję. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: Szanowni Państwo pozwólcie, że 

oddam tutaj głos mieszkańcowi wsi Wrząca, który oddał na poszerzenie drogi swoje grunty. 

Mieszkaniec: właśnie oddałem i właśnie tu z tego wynika, że Radni nawet nie wiedzą na jakiej 

ziemi jest położona Wrząca, na źródłach jest i Pani tu Radna mówi, że na pieszo nie można było 

przejść, ja żadnymi maszynami nie mogę wyjechać, to chyba gorzej jeszcze jest tam i niby ziemie 

oddałem z gminą wspólnie załatwiliśmy, z naszą Radną załatwiliśmy dokumentacje wszystką, 

geodeci pobili paliki, wszystko jest zrobione, te paliki już kilkanaście razy były wyrwane, bo mokro 

jest tam i będą koszty, bo będą kilka razy geodeci przyjeżdżali i jeszcze będziemy odciągali 

Wrzącą, tak? Jeśli pieniądze były przyznane, to teraz te pieniądze trzeba zabrać i tej Wrzącej nie 



dokończyć. To niech Państwo przyjadą, zobaczą na jakim terenie położona Wrząca jest. I wtedy się 

przekonacie i zdanie zmienicie. 

Radny Piotr Lemański: ja tutaj też może w jakiś sposób chciałbym zobrazować sytuację właśnie na 

tych naszych terenach, bo ja tu z całym szacunkiem dla mieszkańców Wrząca.. 

Mieszkaniec: bo nikt nie wie, na jaki terenie jest położona. 

Radny Piotr Lemański: proszę Pana, ale z całym szacunkiem, ale ja tutaj troszeczkę też mówiłem o 

Gorzewie na Komisjach i chcę dzisiaj też przypomnieć i zobrazować o sytuacji i o stanie dróg. Ja 

dzisiaj, przyczyniły się też warunki atmosferyczne do tego, tam gdzie jeździ autobus w Gorzewie, 

jest na dzień dzisiejszy do zrobienia 2km drogi, to jest droga gruntowa i większość terenu Gorzewa, 

¾ dróg to są drogi gruntowe. Do czego dążę, ja dzisiaj przed godz. 7.00 dzwoniłem już do Pana 

Prezesa drodzy Państwo, bo tak jak wspominałem wcześniej, stan tych dróg jest taki, że dzisiaj 

autobus np. nie dojechał do przystanku, żeby dzieci odwieźć do szkoły. Także ja Państwa 

rozumiem, ale Państwo musicie też zrozumieć, że te drogi w innych rejonach gminy są naprawdę 

też do takich inwestycji w pierwszej kolejności. 

Mieszkaniec: ale nasza rozpoczęta już jest. Tu chodzi tylko o 200m do dokończenia. 

Radny Piotr Lemański: 2km. 

Radna Jolanta Sulma: ja chciałam się wypowiedzieć też w sprawie inwestycji, ponieważ Pan Wójt 

tutaj wspomniał o mojej miejscowości, która też mnie dotyczy chodzi tu o remizę OSP Skrzany. 

Panie Wójcie ja mam taką propozycję, żeby po prostu ratować tą remizę, która została w tej chwili 

tak jakby wyremontowana wewnątrz i z racji tych opadów atmosferycznych, które miały miejsce w 

tamtym roku i w tym roku, ta remiza po prostu niszczeje, trzeba po prostu natychmiast ratować. Ja 

wiem, że tutaj Pan powiedział, że trzeba znaleźć na to środki, ale to czas ucieka, koszty są coraz 

większe, w środku odparza się ta gładź, która została położona i te 33tys. zł, które jest na to 

przeznaczone do tego dojdzie fundusz sołecki mam nadzieje, do tego dojdzie praca druhów swoich 

rąk, także to są duże pieniądze, ja rozumiem, że Pan nic nie mówił, jak były pieniądze ogromne na 

Leśniewice dla druhów 150tys. zł, 160tys. zł, bo ja takie pieniądze nawet nie omieszkałabym 

przeznaczyć na taką remizę, bo moim zdaniem to są olbrzymie pieniądze, gdzie wtedy Pana ze 

łzami w oczach prosiłam Panie Wójcie, czy Pan jakieś małe pieniądze pozwoliłby, żeby dać tu na tą 

remizę, żeby ratować po prostu obiekt. To tylko i wyłącznie dlatego, a my żeśmy robili wszystko, 

żeby pomóc tym druhom, cedowaliśmy fundusze sołeckie razem, żeby tylko coś razem zrobić. 

Panie Wójcie mi się wydaje, że to moim zdaniem jest tak, że tak nie bardzo, że Pan powiedział o tej 

remizie, że to jest bardzo zły pomysł. Może i to jest zły pomysł, ale moim zdaniem warto i trzeba 

teraz to ratować, ponieważ ten pieniądz, który został włożony i ta praca tych druhów i mieszkańców 

poszłaby na marne i pójdzie na marne, jeśli tego się nie zrobi. A jeśli chodzi o drogi, droga w 

Halinowie, tak jak tutaj wszyscy mieszkańcy i pan tutaj stwierdził i ratujmy drogi, droga w 

Halinowie ma około 3km, zrobionej zostało około 280m asfaltu i wiecie Państwo, moją taką prośbą 

jest, to tutaj nie jest tak, kto ma więcej, to gdzie więcej pieniędzy, bo mieliście Państwo przedtem 

większość i to można tylko sobie mówić po cichu i złorzeczyć, że tak nie powinno być, ale jest coś 

takiego, moim zdaniem, że Pan Wójt to powinien się postarać o środki finansowe z zewnątrz na te 

dofinansowania, o których szumnie się mówi, że 80% dofinansowania na te drogi. Tutaj szukać 

pieniędzy, tutaj pomóc tym Radnym, żeby dofinansować te drogi, żeby skorzystać z tych 

wszystkich rzeczy, dlaczego tego w gminie się nie robi, albo się robi, a ja nie wiem, może nich mi 

Pan Wójt o tym powie. I to jest taką moją priorytetową i Państwa Radnych powinna być sprawa. 

Teraz te Koła Gospodyń Wiejskich, które powstają, my to dofinansujemy, będziemy się starać 

dofinansowywać tą remizę w części, także mi się wydaje, że to są duże pieniądze, akurat na tą moją 

inwestycję, która znajduje się w Skrzanach. A jeśli chodzi o drogi to tutaj, jeśli bym wymieniała 

drogi, które mam w swoim regionie zrobić oprócz mojej miejscowości, to proszę Państwa jest to 

Anielin, Leśniewice, jest Feliksów, Skrzany, Nowa Wieś, Skoki, Kiełpieniec, Mniszek i jest bardzo 

dużo dróg jeszcze do zrobienia. Też wszyscy potrzebują, gdzie my też wyciągamy się traktorami, 

gdzie rolnicy nie mogą przejechać. Także każdy ma jakąś potrzebę i każdy Radny potrzebuje, także 

ja bym sobie życzyła, żeby Pan Wójt stanął w obronie moich takich inwestycji, o które ja w tamtej 

kadencji prosiłam. 



Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, oczywiście jeśli chodzi o 

termomodernizację nawet w najmniejszym znaczeniu nie powiedziałem, że jest nie zasadne, nawet 

podkreśliłem, jest zasadne, tylko po prostu szukajmy dofinansowania. Termomodernizacja jest 

potrzebna. A to, że Skrzany też bardzo leżą mi na sercu, świadczy fakt, że w roku 2018 udało nam 

się zrealizować przy dotacji, projekt, który obejmował część bojową. Także nie jest tak, że Skrzany 

są pozostawione gdzieś na boku. Jeśli chodzi o dofinansowanie do dróg, to jeszcze tym bardziej 

podkreślam mój apel, że siądźmy w styczniu do planów, ponieważ, żeby ubiegać się o środki 

zewnętrzne na drogi, te drogi musza być przygotowane. Czyli muszą być zrobione dokumentacje, 

projekty itd. Więc nie możemy tak z roku na rok, jak tylko budżet tworzymy i wtedy takie z 

doskoku, przepraszam za określenie, drogi próbujemy budować. Przygotujmy to sensownie z 

wyprzedzeniem, ale takie wnioski na dany rok, niech to będzie pięć wniosków, ale które będą 

przygotowane, które będą miały szanse na dofinansowanie, spełnią kryteria, które są określone w 

tych naborach. Te wszystkie nabory drogowe, które były do tej pory, niestety nasze przygotowane 

wstępnie dokumentacje nie kwalifikowały się, więc stąd jest jeszcze raz mój apel, przygotujmy taki 

rzeczowy, rozsądny, konkretny plan inwestycyjny, przede wszystkim, jeżeli chodzi o drogi, właśnie, 

żebyśmy mogli się ubiegać w tym nowym programie, który w tej chwili Premier zapowiedział. 

Myślę, że on będzie miał kryteria, mam nadzieję, że bardziej łagodne, bo w tych wcześniejszych 

programach, no niestety w wielu kryteriach my się nie mieściliśmy w punktacji i traciliśmy 

możliwość dofinansowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: drodzy Państwo myślę, że dyskusję 

wyczerpaliśmy, przystąpimy do przegłosowania poprawki przedstawionej z Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu i Finansów. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Komisji Budżetu i Finansów przyjęli 10 głosami 

za i 4 przeciw.  

 

- głosowanie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały 

Budżetowej Gminy Gostynin na 2019 rok. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 23/III/2018 została przyjęta 10 głosami za i 4 wstrzymującymi się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado oczywiście dziękujemy za 

przyjęcie uchwały budżetowej gminy na 2019 rok, te zmiany, które oczywiście Państwo 

demokratyczną większością przegłosowaliście, oczywiście ja jestem ze swoim sztabem prawników, 

jestem organem wykonawczym, oczywiste wszystkie te zadani, które Państwo wskazaliście w tym 

budżecie już przyjętym, oczywiście przyjmiemy do realizacji, dołożymy wszelkich starań, żeby te 

zadania zostały wykonane, bo to jest nasze zadanie. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. 

Kierownik SO Krzysztof Czerniński: Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii on jest 

realizowany wspólnie z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Są to programy, które mają wspólne zadania i są finansowane z tego samego źródła, 

one są corocznie uchwalane. Wymóg taki przyjęcia tych uchwał wynika z odpowiednich ustaw. 

Powiem tylko tyle, że największym zadaniem w tych programach stanowią dotacje celowe na 

realizację programów profilaktycznych, to jest kwota prawie 90tys. zł. I tutaj planujemy 

zorganizować różnego rodzaju programy profilaktyczne, ale również przeprowadzenie diagnozy 

lokalnych zagrożeń społecznych. Jak gdyby dotacje celowe będą udzielone w formie otwartego 

konkursu ofert, jak i w formie małych grantów. Dodatkowo z tych środków jest finansowana 

działalność gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, również badania opinii 



biegłych na rzecz osób uzależnionych. Są to takie główne zadania w tym programie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 24/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2019. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 25/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Uchwały Nr 101/XX/2008 Rady Gminy Gostynin z dnia 21 lipca 2008 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów zlokalizowanych w Gminie 

Gostynin w latach 2008-2032”. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo w tym projekcie uchwały oczywiście 

zmieniamy zał. nr 1 do uchwały, w którym po prostu rozszerzamy zakres nieruchomości z terenu 

gminy, które wcześniej nie były ujęte w tym programie z różnych przyczyn, a teraz właściciele tych 

nieruchomości są chętni ten azbest usuwać i muszą być ujęci w tym programie. Po prostu w zał. nr 

1 do tej uchwały rozszerzamy o pewne adresy nieruchomości położone na terenie Gminy Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 26/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie własności nieruchomości. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak jak wcześniej wspomniałem, właściciele tych dwóch działek w m. 

Wrząca, wyrazili zgodę nieodpłatnie przekazać na poszerzenie drogi swój grunt, celem poszerzenia 

pasa drogowego. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 27/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie własności nieruchomości. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 28/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Ewa Michalska: Państwo Radni jednogłośnie przyjęliście te dwie uchwały dotyczące wsi 

Wrząca. Teraz proszę o wyjaśnienie Panu Ledzionowi, że przygotowana dokumentacja, to, że oddał 

bezpłatnie grunty, nie będzie drogi wykonanej. Bardzo proszę. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: drodzy Państwo, pierwszy krok poczyniony, 

przejęcie gruntów jest, a  w przyszłości.. 

Mieszkaniec: ale przez kogo poczyniony? 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: w przyszłości nie mówimy, że nie będzie tej 

drogi, w przyszłości pewnie ta droga będzie zrobiona. 

Mieszkaniec: Panie Przewodniczący, to jak to jest, cała Wrząca ma położony już i żaden Radny się 



nie przyczynił dla załatwienia tej dokumentacji, tylko nasza Radna Ewa i Gmina, to czym wy się 

przyczyniliście? Wy niczym, wy zaszkodziliście w tej chwili. No powiedzmy sobie otwarcie tu 

chodzi tylko o 200m. Tak jak mówiłem, wszystko robiłem na swój koszt, teraz ziemie oddałem 

darowizną i jest wielki problem, a drogi się buduje w m. Dąbrówka, co żadnej zabudowy nie ma i to 

gmina też to widzi i żaden rolnik nie mieszka i się leje kilometry asfaltu, żeby sobie Radny mógł do 

pola dojechać. I to zostawiliście. Ja się odwołam, ja poczekam jeszcze. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: dziękuję Panu bardzo. 

Mieszkaniec: no dziękuję, proszę mi się wytłumaczyć z tego? Tak nie może być dalej. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: dziękuję, zamykam rozmowę. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr ewid. 128/8 w 

miejscowości Miałkówek. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ta zmiana wynika z wniosku właściciela konkretnej działki, który w 

poprzednim miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego ta działka była przeznaczona 

pod cele rolne. Właściciel tej działki znalazł inny pomysł na zagospodarowanie tej działki i na 

zasadzie trójstronnego porozumienia między właścicielem działki, a projektantem i gminą, koszt 

sfinansowania tej zmiany właściciel działki przejął na siebie. Projekt zmiany oczywiście było 

omawiany na Komisji Rozwoju Gospodarczego, myślę, że tutaj nie ma wątpliwości. Proszę Wysoką 

Radę o przyjęcie tej zmiany. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 29/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2020. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga:  uchwałą z dnia 15 października 2018r. Rada Ministrów 

ustanowiła wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Zastąpił 

on obowiązujący jeszcze do końca grudnia tego roku program wspierania finansowego gminy w 

zakresie dożywiania, pomoc Państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020. Ten program 

składa się z trzech modułów. Dwa pierwsze moduły dotyczą pomocy społecznej. Może omówię od 

razu te trzy uchwały, bo one dotyczą tego samego programu. Uchwała zakłada możliwość 

podniesienia kryterium korzystania z programu do 150% kryterium. Jeśli gmina zdecyduje się na 

przystąpienie do tego programu, obliguje nas do podjęcia tych trzech uchwał. Oczywiście 

uczestnictwo gminy w programie jest dobrowolne, jednak w przypadku nie przystąpienia do 

realizacji tego programu zadanie, to jest zadaniem własnym gminy i wtedy będziemy zobowiązani 

do finansowania tylko ze środków własnych. Stąd była potrzeba opracowania tych trzech uchwał. 

Oczywiście program osłonowy dotyczy ucznia lub dziecka, które chce zjeść posiłek w szkole, a nie 

kwalifikuje się w ramach kryterium. Jednak w przypadku chęci z korzystania z posiłku bez decyzji 

na wniosek Dyrektora, to musi być szczegółowo uzasadniony przypadek. Ten program był 

szczegółowo omawiany na komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 30/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego 



w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w uchwale Nr 140 

Rady Ministrów z 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 

programu „posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: to dotyczy tego samego programu. Te uchwały były 

wcześniej uchwalone przez Radę Gminy, po prostu ze wprowadzeniem nowego programu przez 

Radę Ministrów poprzednie uchwały należy uchylić, a wprowadzić nowe. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 31/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w 

zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 32/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gostynin na 2019 rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 33/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Gostynin na 2019 rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 34/III/2018 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr 246/XXXVIII/2017 Rady Gminy Gostynin z dnia 18 grudnia 2017r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: pokrótce przedstawię zmiany w WPF dokonane w roku 2018, 

łącznie ze zmianami, które dokonaliśmy w uchwale zmieniającej budżet na rok 2018. Główną 

zmianą jaką dokonaliśmy w WPF, to jest zmiana kwoty długu. Zmniejszamy dług o kwotę 1.036tys. 

zł, wartość długu po zmianie na koniec roku planowana 4.821.901,34zł. Na tę wartość, na tę zmianę 

wpływ mają przede wszystkim zmniejszony deficyt. Zaplanowany deficyt na rok 2018 

zmienialiśmy już raz w miesiącu czerwcu o 1.600tys. zł, teraz zmniejszamy o kwotę 1mln zł, czyli 

do wartości 4mln zł. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 

Ten deficyt planujemy do pokrycia z kredytów w wysokości 2.211.221,84zł, z zaciągniętej pożyczki 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 800tys. zł i 

wolnymi środkami w wysokości 988.778,16zł. Uzyskaliśmy również umorzenie pożyczki 

zaciągniętej w WFOŚiGW w wysokości 36tys. zł tj. na zadanie, które realizowaliśmy we 

wcześniejszych latach. W 2015 roku zaciągnęliśmy pożyczkę 120tys. zł na budowę studni 

głębinowej w Sierakowie i teraz 30% tej pożyczki zostało umorzone, więc o tę wartość też maleje 



dług Gminy Gostynin. Tak jak podkreślałam to wcześniej omawiając WPF na lata 2019-2028, to są 

kwoty planowane długu, one będą znacznie niższe, jeśli chodzi o ich wykonanie w roku 2018, to są 

takie szacunkowe dane na ten moment z wyliczenia, to dług Gminy Gostynin, nie powinien 

przekroczyć wartości 2.800tys. zł na koniec roku 2018. Pewnie będzie to poziom jeden z 

najniższych w przeciągu ostatnich lat,. To stanowi niecałe 5% do dochodów ogółem przy tym 

starym wskaźniku zadłużenia, który już nie obowiązuje, to było 60%. Także ten dług Gminy 

Gostynin jest na bezpiecznym poziomie co umożliwia nam realizację inwestycji w kolejnych latach, 

wspomagane zewnętrznymi źródłami finansowania tutaj, głównie w 100% kredytami 

komercyjnymi, bo na zadania dotyczące infrastruktury wodociągowej niestety już nie możemy na 

obecny czas, na obecną chwilę zaciągać preferencyjnych pożyczek w WFOŚiGW. I to jest 

praktycznie główna zmiana, która została dokonana w WPF. Pozostałe zmiany wynikają z realizacji 

budżetu roku 2018, a w nim główne zmiany dotyczą wprowadzenia do budżetu po stronie 

dochodowej, ponadplanowych dochodów uzyskanych z różnych tytułów przede wszystkim z 

podatków i opłat lokalnych i w zakresie podatku od nieruchomości i od osób fizycznych i od osób 

prawnych i również odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat lokalnych. 

Podejmujemy szereg działań mających na celu windykacje zaległości w zaległości podatkowych, 

stąd też uzyskujemy kwoty z tytułu wpływu odsetek od nieterminowych wpłat. Ściągamy 

należności główne wraz z odsetkami, to są zadania i windykacyjne, jak również też 

przeprowadzamy na terenie gminy szereg kontroli podatkowych, które właśnie mają na celu 

weryfikacje poprawności opodatkowania powierzchni gruntowych i mieszkaniowych. I na kolejne 

lata również planujemy przeprowadzenie takich kontroli podatkowych. To przedkłada się na budżet 

i przede wszystkim mamy na celu tutaj równość wszystkich wobec płacenia podatków, tak żeby 

kwoty deklarowane były kwotami faktycznymi. Jeśli chodzi właśnie o te dochody ponadplanowe 

poza tutaj podatkami i opłatami lokalnymi tutaj mamy zwiększone też wpływy w przypadku wpłaty 

skarbowej 1500zł. 15tys. zł z wpływów z pozostałych odsetek w związku z tym iż w ciągu roku 

Gmina Gostynin miała pełną płynność finansową, ani jednego dnia przez rok 2018 nie 

pozostawaliśmy na minusie, korzystając z kredytu w rachunku bieżącym stąd też ta kapitalizacja 

środków, odsetek z odsetek pozostających na rachunkach bankowych w ciągu roku, przekroczyła 

nasze zakładane plany finansowe. Właściwie to w całości pokryła nam obsługę długu, bo w tej 

chwili 55tys. zł mamy w planie na obsługę długu w tym roku, a już ponad 70tys. zł odsetek z 

kapitalizacji od środków pozostających na rachunku bankowym mamy po stronie dochodowej. 

Zwiększone dochody z tytułu wpływów różnych dochodów, w stołówkach szkolnych i 

przedszkolnych to są wpłaty za obiady 20.281,53zł tj.  

(Radna Jolanta Sulma wyszła z sali posiedzenia) 

4000zł z tytułu wpływów z różnych dochodów w szkołach podstawowych i w związku z tym iż 

terminowe były jedne nasze zobowiązania publicznoprawne wobec Urzędu Skarbowego 

przysługują nam bonifikaty w płaceniu podatku i z tego tytułu tez uzyskujemy dochody. 

Rozliczyliśmy już projekt, który realizowaliśmy w ramach programu wieloletniego „Niepodległa” 

na lata 2017-2021. Przypomnę, że właśnie to zadanie było realizowane przez Szkołę Podstawową 

im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Sierakówku. Otrzymaliśmy właśnie dotację celową na ten cel 

w ramach porozumienia między organami administracji rządowej i tutaj już ostateczne rozliczenie 

tego programu nastąpiło 281,53zł zwróciliśmy, jako środki niewykorzystane. Jeśli chodzi o 

dochody majątkowe, to również uzyskaliśmy dochody, które pochodziły ze sprzedaży tutaj 

nieruchomości o powierzchni 0,72 ha w m. Gaśno, była to sprzedaż działki niezabudowanej i tutaj 

wartość z tego tytułu netto, bo odprowadziliśmy podatek do Urzędu Skarbowego, wynosi 

114.130zł. I również ta kwota zasiliła nam budżet roku 2018, co przełoży się na wynik finansowy 

na pewno niższy w stosunku do zakładanego, jeśli chodzi o deficyt. Natomiast pozostałe zmiany 

dotyczą zadań inwestycyjnych, dokonaliśmy już pełnej analizy i rozliczeń większości zadań 

inwestycyjnych, poczyniliśmy korekty jeśli chodzi o łączne nakłady finansowe w tych zadaniach. 

Głownie są to zmniejszenia zadań, natomiast są tylko dwa zwiększenia, tj. kwota 301,12zł na 

zadaniu budowy siłowni zewnętrznej w m. Sokołów. To zwiększenie wynika z tego faktu, iż 

wykonawca nieterminowo wykonał nam usługę, naliczyliśmy mu kary umowne i tutaj, jak gdyby 



zmniejszyliśmy o tę wartość wydatki, natomiast kary stanowią dochód gminy stąd też ta kwota jak 

gdyby wraca do budżetu po stronie wydatkowej i jedno zwiększenie, które znajduje się w budżecie 

tj. kwota 32tys. zł są to środki przeznaczone na dofinansowanie zakupu pompy powodziowej wraz z 

przyczepką dla OSP Białotarsk. Przypomnę na poprzedniej sesji wprowadzaliśmy środki po stronie 

dochodowej na ten cel pochodząc od Marszałka Województwa Mazowieckiego w wyniku 

podpisanej umowy 34.900zł środków uzyskanych i pozostała część, której nie udało się pozyskać z 

innych źródeł, jak gdyby tutaj z własnych środków z zaoszczędzonych kwot na inwestycjach 

przesuwamy do realizacji na ten cel jeszcze w tym roku budżetowym. I są to wszystkie zmiany, 

które dokonaliśmy właśnie w budżecie na rok 2018. Po stronie wydatkowej jeszcze dokonaliśmy 

korekty odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych we wszystkich jednostkach podległych 

gminie, do tego jesteśmy zobligowani do końca roku 2018. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, tytułem uzupełnienia, jeśli chodzi o ten zakup 

inwestycyjny pompy wysokowydajnej wraz z przyczepką. Jest to zadanie, które uzgadnialiśmy z 

Państwową Strażą Pożarną z Komendantami, jako zadanie bardzo celowe i to już uzasadnialiśmy na 

poprzedniej sesji, kiedy wprowadzaliśmy dotację od Marszałka i ustanawialiśmy udział własny 

gminy na poziomie 2.500zł. Wtedy miało być jeszcze trzecie źródło dofinansowania tego zadania, a 

mianowicie Komenda Główna Państwowej Straży Pożarnej, opinia tutaj naszej Powiatowej 

Komendy państwowej Straży Pożarnej była w tym zakresie pozytywna. Długo trwało 

rozpatrywanie tego wniosku, niestety ostatecznie ten wniosek OSP Białotarsk, poparty oczywiście 

przeze mnie, jako Wójta i oczywiście poparty przez Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej, nie uzyskał akceptacji w Komendzie Głównej i tego dofinansowania w wysokości 32tys. 

zł nie udało się pozyskać. A szkoda by było tą dotację, którą ustanowił Marszałek na ten cel, stracić 

i z tego zakupu zrezygnować, gdyż uznajemy, że jest to zadanie jak najbardziej sensowne, 

potrzebne, żebyśmy mieli na terenie gminy taką pompę o dużej wydajności, zlokalizowana na 

przyczepce, która jest w stanie przetłoczyć duże ilości wody na duże odległości.   

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

Zdarza się taka sytuacja raz na dwa lata, trzy lata, różnie to bywa, nie mniej jednak wtedy jest to 

bardzo potrzebny, nieodzowny sprzęt, którym jesteśmy w stanie rzeczywiście zapobiec dużym 

podtopieniom. Przede wszystkim jeżeli chodzi o nieruchomości, bo nie mówimy tu o podtopieniach 

pól, ale mówimy przede wszystkim o podtopieniach nieruchomości, zagród, a takie sytuacje na 

przestrzeni tych ośmiu lat mieliśmy, z resztą i dużo wcześniej, gdzie wtedy ratowaliśmy się tymi 

małymi pompami, którymi dysponują jednostki nasze OSP. Wtedy musieliśmy angażować kilka, 

kilkanaście jednostek, a efekt był niewielki. Wprowadzenie takiej pompy o dużej wydajności, która 

jest w stanie przetłoczyć na duże odległości, zabezpiecza nas w tym zakresie, stąd mój wniosek, że 

znajdźmy w budżecie gminy i my proponujemy, znaleźliśmy z Panią Skarbnik w budżecie tego 

roku jeszcze tą kwotę 32tys. zł i prośba, żebyście Państwo wyrazili zgodę, przychylili się do 

przeznaczenia tej kwoty, żebyśmy ten zakup jeszcze w tym roku mogli zrealizować. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 35/III/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 36/III/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  



wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 19-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

(Radna Jolanta Sulma wróciła na salę posiedzenia) 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Radna Michalska, z zasady dróg gruntowych nie będziemy 

sypać. Ja rozumiem ewentualnie jakieś nadzwyczajne sytuacje typu deszcz, mróz, jakieś podjazdy i 

może w tego typu przypadkach. Natomiast tak jak powiedziałem w zasadzie nie. 

Pan Radny Wasiński, będziemy równać, ale nie teraz. 

Radny Stanisław Wasiński: ja wiem 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: a jeżeli chodzi o wodę, to poprosimy Pana Prezesa o wyjaśnienie. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: do wczoraj jeszcze żeśmy prowadzili jakieś tam działania naprawcze, 

płukanie sieci. Dzisiaj i jutro pobieramy próbki, jeżeli wyniki będą pozytywne, to otwieramy stację 

i puszczamy wodę już tą dobra na te wsie zasilane ze Stanisławowa Skrzańskiego, a jeżeli wyniki 

będą negatywne, to mamy ustalone z sanepidem, że wodę podłączamy tą sieć przy tych wioskach 

zasilanych ze stacji na Bielawach. 

Radna Jolanta Sulma: a kiedy wynik będzie? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: my bierzemy dzisiaj i jutro, na święta woda będzie na pewno dobra, 

ale kilka dni, no niestety, sami mieliśmy problemy, zleciliśmy to firmie zewnętrznej, mamy tak 

podpisaną umowę, że mają nam doprowadzić do pozytywnego skutku i myślę, że w tym tygodniu 

się uporamy z tym. 

Radna Jolanta Sulma: czyli woda nie jest jeszcze w pełni dobra: 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: woda, niestety, trzy razy pobieraliśmy próbki do badań  skacze raz w 

jedną raz w drugą, być może jest jakieś zanieczyszczenie ze środowiska na zewnątrz naszej stacji. 

Coś się dostaje do ujęcia, ale ten Pan, który nam prowadzi, twierdzi, że doprowadzi. Tak, czy 

inaczej woda na święta będzie dobra. 

Radna Jolanta Sulma: bo ja takie pytanie rano od mieszkańców dostałam, że mieszkańcy którzy 

mieszkają w końcu tego przyłącza, mają w ciągu miesiąca ze 3-4 razy wodę brunatna, w ciągu 

całego roku, brunatna w kranie i co oni mają zrobić, albo co Państwo macie dla nich jakąś 

propozycję, co oni mogliby mieć zrobić. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli się pojawia taki stan, powinni do nas zadzwonić, my generalnie 

płuczemy sieci wodociągowe. 

Radna Jolanta Sulma: czyli to jest płukanie? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: wystarczy telefon do nas i wtedy konserwator przepłucze tą instalacje. 

Radna Jolanta Sulma: dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 20-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za przyjęciem protokołu z 

poprzedniej sesji? 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Protokół z obrad Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 



 

Do punktu 21-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie chciałbym, żeby Pan odniósł się do takiej sprawy, 

unieważniono po raz kolejny przetarg na odebranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 

nieruchomości zlokalizowanych na terenie Związku Gminy Regionu Płockiego. Poprzednia umowa 

obowiązuje do 31 grudnia 2018r. Czy jest zagrożenie, że po tym czasie nie będą śmieci odbierane? 

Czy jakąś informację mogą mieszkańcy dzisiaj już uzyskać? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, fakt jest faktem, że kolejny 

przetarg został unieważniony z uwagi na bardzo wysoką cenę, którą firmy wykonawcze proponują, 

to jest generalnie sprawa nie tylko związku, to jest sprawa generalnie całego kraju. Opłaty rosną 

bardzo diametralnie, to są wzrosty rzędu 90 i 150 i nawet 200%, wynika to w głównej mierze z 

opłat jakie składowiska żądają od 1 stycznia 2019r. My poddając analizie, bo dosłownie w środę 

było też walne zgromadzenie ZGRP w tejże m.in. sprawie, gdzie właśnie to walne zgromadzenie 

podjęło decyzję o unieważnieniu przetargu i prowadzenie negocjacji. Mamy w najbliższą środę o 

godz. 8.30 spotkanie w poszerzonym składzie Zarządu ZGRP w tej sprawie, gdzie Zarząd pracuje w 

tych dniach i rozmawia z firmami wykonawczymi o przedłużeniu tego zadania o pół roku i w 

trakcie tego pół roku dokonać nowych rozwiązań przetargowych. Jaki będzie wynik negocjacji 

dopiero mogę powiedzieć w środę, ponieważ w środę tak jak powiedziałem jest Zarząd ZGRP w 

poszerzonym składzie o przedstawicieli tych gmin, które w tym przedsięwzięciu „śmieciowym”, 

przepraszam za określenie, uczestniczą, była to nasza wspólna decyzja w tej sprawie. Tak jak 

powiedziałem jeszcze raz, są prowadzone negocjacje z firmami, które odbierają z terenu tych 12 

gmin. Po przedłużeniu w trybie zastępczym na pół roku, a w ciągu tego pół roku wypracować nowe 

zasady przetargowe. Chcę Państwu powiedzieć, że to jest generalnie zasada w całej Polsce, tak jak 

mówię, z resztą w telewizji pojawiają się też komunikaty, one jeszcze nie są tak uwydatnione o tym, 

że niestety ta opłata bardzo znacząco wzrasta, bo my gdy tylko poddaliśmy analizie, gdy strumień 

śmieci jaki z tych 12 gmin w ciągu roku płynie, który musimy gdzieś zagospodarować, 

przemnożymy tylko razy stawkę, którą od 1 styczna 2019 roku, składowiska od nas żądają, nie tyko 

od nas ale i od wszystkich innych gmin, bo wszystkie inne gminy mają te same zasady, tam nie ma, 

że ktoś płaci połowę, stawki są ustalone i każda gmina płaci podobną stawkę. To jeżeli ten strumień 

odpadów przemnożymy razy stawkę, to już nam wychodzi 10,91zł, czyli samo zagospodarowanie, 

czyli oddanie na składowiska, a mamy jeszcze potem cały proces, zebrania, zwiezienia, obsługi 

księgowej, windykacyjnej itd. Także na ten moment, tak jak powiedziałem, jest prowadzona 

rozmowa w tym zakresie, żeby to przedłużyć z firmami wykonującymi o te pół roku, a w ciągu pół 

roku mam nadzieję, że się znajdzie rozwiązania, mam nadzieję, bo to jest skala całego kraju i na 

pewno sygnały do Rządu generalnie idą do Marszałków, bo to Marszałkowie m.in. ustalają te 

opłaty, no, że w tym zakresie, źle się dzieje w całej Polsce.  

Radna Ewa Michalska: ja jeszcze mam taki wniosek, może do Państwa Radnych, szczególnie 

Państwa Radnych, którzy po raz pierwszy są Radnymi, bo przyjmowali uchwałę na poprzedniej 

sesji o dotacji do ścieków, która wynosi w skali roku 86tys. zł, a dzisiaj, proszę Państwa 

zdejmowaliście inwestycje 50tys. zł, z gruntów, które mieszkańcy przekazali.  

(Radny Marek Balcerzak wyszedł z sali posiedzenia). 

Myślę, że jesteście inteligentni i ten mój wniosek w jakiś sposób sobie rozmyślicie.  

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ja do Pana Wójta i Wysokiej Rady, 

chciałbym zgłosić dlaczego jest taka opieszałość w wykonywaniu swoich obowiązków? 

Dziesiątego, moja mieszkanka jechała na rozjeździe nie było śmieci, jadąc d pracy jedenastego we 

wtorek, wywrotka śmieci jakaś wyrzucona jest betonu z budowy ze styropianem i zaraz było, tylko 

Urząd otwarty był, zgłosiłem do Pana Kowalskiego Mateusza, później byłem u Pana Zastępcy 

Wójta, rozmawialiśmy, nie wiem, po 3, czy po 4 dniach, przyjechał Pan Wójt prawdopodobnie z 

Panem Kowalskim, ja nie widziałem, że był i sprawdzał, a Pan Dzielnicowy dopiero w sobotę się 

pojawił. To śmieci będą wyrzucać, a nasza gmina będzie za to płacić. A były dowody, ślady, ja mam 

z tamtego dnia zrobione zdjęcia, jasne dowody, są ślady, są budowy trzy w pobliżu, gdzieś ktoś to 



wywiózł z tych budów. Jeszcze jak mam już głos, to chciałem, żeby coś zrobić przy asfalcie z tymi 

korzeniami, bo już tyle razy to już było zgłaszane, w tamtej kadencji to było zgłaszane, teraz jest 

następna kadencja i nic się nie dzieje. Byli z interwencyjnych, ale to wykopią szpadlem, tylko na 

dwa szpadle, a korzeń może być głębiej i unosi asfalt, psuje nam. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: w kwestii tych odpadów, które są na Górkach, to Pa Sołtys zgłaszał, 

faktycznie tam byłem z Panem Mateuszem zrobiliśmy dokumentację fotograficzną i poleciłem, 

żeby jak najpilniej sprawę przekazał dzielnicowemu. Chcemy to w ten sposób załatwić, żeby.., bo 

być może uda się ustalić tego właściciela tych odpadów i wyegzekwować, natomiast ostateczną 

wersją to jest po prostu zgłoszenie tego do Związku, jako dzikiego składowiska. 

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ale to Sołtys ma zgłosić? To Urząd Gminy 

powinien zgłosić? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: już zostało to zgłoszone, nie wiem na jakim etapie to jest, czy 

dzielnicowy jest w stanie już w tej chwili.. 

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: był w sobotę po południu dopiero, tydzień 

czasu, żadnych śladów nie ma, ani nic już, a tego dnia zaraz pierwsze ślady podjazdu było znać 

samochodem, na drugi dzień było dowiezione, tak samo ślady były, no trudno. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Sołtysie ewidentna sprawa, że to z Polski nie przyjeżdża. 

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ale są budowy blisko, to dzielnicowy 

mógłby coś załatwić. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: taka prośba została wystosowana. 

Radna Renata Kędzierska: Panie Wójcie, ja mam takie pytanie, czy są już jakieś ustalenia w sprawie 

siedzib tworzących się Kół Gospodyń Wiejskich? Ostatnio na Komisji było to poruszone. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: wpłynęło do piątku jedno podanie i tutaj trwają uzgodnienia z 

właścicielem tego budynku o wyrażenie zgody i odpowiedź będzie niezwłocznie przekazana, ale nie 

ma na ten moment nie ma więcej podań, żeby móc się do nich ustosunkowywać, ponieważ do 

każdej prośby będziemy podchodzić indywidualnie, bo część budynków stanowi naszą własność, 

część jest budynkami, które są w użyczeniu. Na pewno siedzibie Koła będzie przysługiwało 

zwolnienie z podatku, ponieważ Koła zgodnie z tą ustawą tworzone o Kołach Gospodyń Wiejskich, 

będą świadczyły katalog usług, będą miały zakres działania, który mieści się z katalogiem zwolnień, 

które podjęła Rada Gminy w uchwale bodajże w 2010 roku. Są to zadania z zakresu sportu, kultury, 

oświaty, takie powierzchnie są zwolnione z podatku. I tak jak mówię, każdy przypadek będziemy 

indywidualnie rozpatrywać. Będą to powierzchnie zwolnione z opodatkowania one oczywiście 

wejdą u nas do sprawozdań na utratę ubytków dochodów, ale nie mniej jednak będą to powierzchnie 

zwolnione. Do każdego podania będziemy się ustosunkowywać indywidualnie. Tak jak 

wspomniałam, wymaga to konsultacji z właścicielem, tam gdzie są budynki w użyczeniu, bądź 

wyznaczeniu konkretnej powierzchni w danym po prostu budynku, ponieważ będzie potrzebny 

metraż zajęty na tą siedzibę, bo te Koła będą składały deklaracje, czy też informacje, bo w 

zależności, czy to będzie osoba fizyczna, siedziba u osoby fizycznej, czy prawnej, więc te 

stowarzyszenia będą składały deklarację podatkową zwalniającą z podatku. Czekamy cały czas na 

podania i prośby, do piątku wpłynęło tylko jedno, więc będziemy się czym prędzej 

ustosunkowywać, bo wiemy też, że czas jest dosyć krótki, na rejestrację tych Kół w Agencji. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, z okazji 

zbliżających się Świąt przyjmijcie najserdeczniejsze życzenia ode mnie i całego zespołu 

pracowników Urzędu Gminy, najserdeczniejsze życzenia, zdrowych, radosnych, pogodnych, 

ciepłych, w gronie rodziny Świąt, spędzonych w miłej ciepłej atmosferze, mimo aury panującej na 

zewnątrz, powiedzmy już tej scenerii zimowej, a w nadchodzącym 2019 roku życzę samych 

sukcesów, a przede wszystkim życzę Wam i sobie spokoju, bo jeżeli zapanujemy nad tymi 

emocjami i usiądziemy do rzeczowej, spokojnej rozmowy na pewno dużo uda nam się zaplanować, 

a przyjmując plany je realizować skutecznie. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: Drodzy Państwo ja również przyłączam się 

do tych życzeń. Życzę Państwu wszystkiego dobrego, Wesołych Świąt i wszystkiego dobrego w 

Nowym Roku.  



 

Do punktu 22-go.  

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 11.25 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski podziękował Radnym, Wójtowi Gminy, Z-cy 

Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i 

wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach III Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 
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